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SZEGED MEGÖRÖKÍTI HÍRES PÁRTFOGÓJA EMLÉKÉT 

A liget főutcája: 
Liszt Ferenc sétány 
Átkeresztelik az újszegedi liget főut-
cáját: Főfasor helyett Liszt Ferenc 
sétány lesz. Ám címet átíratni senki-
nek sem kell. A város a névadóval -
magánkezdeményezésre - híres 
pártfogójára emlékezik, hálából az 
árvízi adományokért. 

P O M B A I T Ü N D E 
Liszt Ferenc sétánnyá nevezi át a Fő fa-
sor újszegedi ligeten átnyúló részét a 
ma ülésező szegedi közgyűlés. A kez-
deményezésről a Szeged legnagyobb 
közparkjában tegnap olvasgató 23 éves 
egyetemista, Szemesi Szabolcs még 
nem hallott. Igaz - sokakkal együtt -
arról sem tudott, hogy az újszegedi Fő 
fasor a Belvárosi híd lábánál kezdődik 
és nem a Temesvári körúton túl. A név-
változtatást jó ötletnek tartja, akárcsak 
a tősgyökeres újszegedi, Csányi Péter. 
A 67 éves nyugdíjas a ligeten átnyúló 
betonutat előbb ismerte Fö fasornak, 
mint a nagy forgalmú és lakott folyta-
tást. A több mint 150 éves ligetet Erzsé-
betnek, aztán Népligetnek, később 
megint Erzsébet ligetnek szokta meg. 

- Feliratokkal mindenképpen jelezni 
kell a változást, és emléktáblát vagy 
díszkövet vagy szobrot is emelni kelle-

ne - javasolta Csányi Péter. - Tavasztól 
vasárnaponként akár térzenét is adhat-
nának a park egyik sarkában. Amúgy 
is ráfér a ligetre egy kiadós renoválás. 

• • L i s z t F e r e n c k é t 
# W d a r a b o t is s z e r z e t t 

v á r o s u n k k a l k a p c s o l a t o s a n : 
a z e g y i k a R e v i v e S z e g e d i n ! , 
a m á s i k a S z e g e d y Csárdás. 
Kormos Tibor 

- Szép gesztus a várostól - mondta a 
két unokáját, Emmát és Dávidot sétál-
tató nagymama, örül, hogy nem politi-
kus nevét kapja a sétány, mert akkor 
négyévente cserélhetnék a táblát. 

Az utca elnevezéséről ma dönt a 
szegedi közgyűlés. 

. F O T Ó K a témáról 
az interneten! | 

www.delmagyar.hu 

Első nekifutás 1936-ban 
- Egy amatőr helytörténész, a nyugdíjas Sikula Szabolcs vetette fel az átnevezés 
gondolatát - idézte fel a két éve történteket Kormos Tibor. Az újszegedi 
önkormányzati képviselő felelevenítette, hogy bár Liszt Ferenc soha nem járt 
Szegeden, mégis sokat tett a városért. 1879 tavaszán, amikor Kolozsvárott lépett fel, és 
meghallotta a szegedi árvízkatasztrófa hírét, az est bevételét Szegednek ajándékozta. 
Később pesti és bécsi zongorahangversenyének bevételét is a város újjáépítőinek 
adományozta. Két darabot is szerzett városunkkal kapcsolatosan: az egyik a Revive 
Szégedin!, a másik a Szegedy Csárdás. A mester halálának évfordulóján, 1936-ban 
akart tisztelegni a város híres pártfogójának, de az utca névadó nem jött létre. 

Norbi 
már 
autót 
vezet 
Péntek Norbert, a 2005-ben autóbal-
esetben mellkastól lefelé szinte tel-
jesen lebénult fiú - akinek sorsát la-
punkban nyomon követjük - túl van 
a nyolcadik moszkvai őssejtkezelé-
sen. Állapota rengeteget javult: jo-
gosítványt szerzett, leérettségizett, 
és dolgozni kezdett. A család további 
kezelésekre vinné, hogy a fiú végleg 
felállhasson a kerekes székből. 

FEKETE KLÁRA 
Meghozta eredményét a moszkvai ős-
sejtkezelések sorozata: a 20 éves Pén-
tek Norbertnek állása van, autót ve-
zet, megkapta élete első fizetését, és 
elhatározta, hogy továbbtanul. 

Szegeden, az alsóvárosi házban az 
édesanya, Péntekné Ági örömmel be-
szélt a sikeres beavatkozásokról. Norbi 
8 kezelésen van túl, az utolsóról 2008 
szeptemberében érkeztek haza. Az asz-
szony elmondta, az orosz klinikán első 
alkalommal, 2 évvel ezelőtt 16 ampulla 
őssejtet vettek le, ezekkel háromhavon-
ta gyógyították a fiút. Az orvosok azt 
mondták: az őssejtkezelés a gyógyulás-
ban 40 százalékot számít, a többi Nor-
bin, valamint a gyógytornán múlik. 

Odakint felvették videóra, milyen 
gyakorlatokat kell elvégezni, itthon pe-
dig a 4 éve mindennap házhoz járó Papp 
Eszter gyógytornász foglalkozik a fiúval. 
Sikeresen: a kerekes székes fiú has- és 
hátizomzata megerősödött, már a felső 
feszítőizom is „beremeg" a lábában. 

A B A L E S E T . Péntek Norbi 16 éves 
volt, amikor 2005 áprilisában egy 
focimeccsről tartottak hazafelé autó-
val öten. A sofőr vagányságból túl 
nagy sebességgel vette be a kanyart, 
a kocsi Szeged határában az árokban 
kötött ki. Egy fiú meghalt, ketten 8 
napon belül gyógyuló sérüléseket 
szenvedtek. A sofőr sértetlenül meg-
úszta, Norbi viszont a nyakcsigolyá-
ját, gerincvelőjét ért ütés következ-
tében mellkastól lefelé lebénult. 

S Még mindig gyűjtenek 
Péntek Norbertnek továbbra is gyűjti a pénzt a Szegedi Alsóvárosért Közhasznú 
Egyesület. Az adószám, amelyre az 1 százalékokat várják: 18466979-106. Eddig 18 
millió forintba került a moszkvai kezeléssorozat, az összegből 5 milliót a család 
állt, 13 millió forint azonban nagy cégek, kisebb vállalkozások és magánszemélyek 
adakozásából jött össze. A 8 alkalomból az első kezelés, az őssejt levétele 5 
millióba, a továbbiak 1,5-1,5 millió forintba kerültek. 

Moszkvában azt mondták, megvan 
az esélye, hogy felálljon a kerekes 
székből, és járókerettel járjon. Ehhez 
viszont további kezelésekre lenne 
szükség. Márciusra kaptak újabb idő-
pontot, de nem tudnak menni, mivel a 
pénzük elfogyott. 

- Annak köszönhető a gyógyulás -
mondta Agi -, hogy senki se adta föl a 
családban. El kellett fogadnunk, hogy a 
régi életünket a baleset napján lezár-
tuk, és új fejezet következik, örülünk az 
eredményeknek, s ha újra lesz pén-
zünk, megint elutazunk Oroszországba. 

Péntek Norbert életében fordulópon-
tot jelentett, hogy 2007-ben leérettségi-
zett régi iskolájában, a Szeged-Móravá-
rosi szakközépben, majd tavaly 2 hó-
nap alatt megszerezte a jogosítványát 

is. A család hitelre vásárolt egy Fiat 
Puntót, amelyet mozgássérültek szá-
mára alakítottak át. A fiú azóta önálló-
an közlekedik a városban, a kocsival -
többek között - pingpongedzésre jár. 

A lélekben, testben megerősödött fia-
talember azt mondta, edzője szeretné, 
ha májusban részt venne egy pingpong-
versenyen Szombathelyen. Még nem 
döntött, elmegy-e. Az azonban biztos, 
hogy szeptemberben továbbtanul, egy 
számítástechnikai tanfolyamot végez el 
távoktatásban, örül, hogy lett állása is, 
a Szegedi Mozgássérültek Alternatív 
Egyesületének adminisztrációs feladata-
it végzi el otthon. Első fizetését nemrégi-
ben kapta meg, ebből állja az autó tör-
lesztőrészletét, amely a válság miatt 30 
ezer forintról 47 ezerre emelkedett. 

F E L F E D E Z Ő Ú T R A INDULTAK A TORKOS CSÜTÖRTÖKI V E N D É G E K 

Fél áron kaszabolták a juhtúrós, sajtos pulykamellet 
Bár fél áron ehetett-ihatott minden-
ki, nem volt telt ház tegnap délben 
az általunk felkeresett szegedi étte-
remben. Az alkalmi betérőkkel be-
szélgetve kiderült: legtöbben a ked-
vezmény miatt jönnek, és akad 
olyan is, akinek korábban 20 ezer 
forintjába került az „olcsó nap". A 
Vendéglő a Régi Hídhoz étteremben 
nem tartottak Torkos Csütörtököt, 
mégis telt házat találtunk. 

TOMBÁCZ RÓBERT 
Még láttunk néhány szabad asztalt, ami-
kor tegnap ebédidőben beléptünk Sze-
geden az Attila utcai Siesta étterembe. 
Ez a vendéglő is csatlakozott a Torkos 
csütörtöki akcióhoz, azaz fél áron ehe-
tett-ihatott egy napig mindenki. A pult 

FÉLÁRÚ FINOMSÁGOK A SIESTA ÉTTEREMBEN VENDÉGLŐ A RÉGI HÍDHOZ: AKCIÓ NÉLKÜL IS SOKAN EBÉDELTEK Fotók: Schmidt Andrea 

mögött álló Andrejcsik Krisztina üzlet-
vezető nem aggódott az üres helyek mi-

V E N D É G V O N Z Ó T E P S I S K R U M P L I . - Három belvárosi helyen jár tunk eddig, de sehol 
sem volt Torkos Csütörtök. Feladtuk, úgyhogy bejöttünk ide. Évente pár a lka lommal 
kibírjuk a rendes árat is - magyarázta tegnap délben a Vendéglő a Régi Hídhoz é t -
teremben Eszter. Tudták, hogy itt nincs akció - amit az ajtóra is kiírtak - , mégis ezt 
választották. Főként azért, mert Eszter barátja, István szerint nagyon jól csinálják a 
tepsis krumplit . Mivel az étterem háromnegyede megtelt, vélhetően másokat sem 
izgatott, hogy másutt fél áron is ehetnének. 

att: az asztalfoglalások többsége este 6 
utánra szólt - úgy 200-300-an jelentkez-
tek már be korábban. 

- Először járunk itt, de jó a hangula-
ta, és a kaja is rendben - magyarázta 
egy pulykamell kaszabolása közben 
Hrabovszki György, aki egyetemista 
barátnőjével, Kovács Évával érkezett. 
Rendelésük csak annyiban különbö-
zött, hogy egyikük juhtúróval, mási-
kuk füstölt sajttal kérte a húst. Azt 
mondták, egyébként is járnak havon-

ta étterembe, de a félárú akciót nem 
akarták kihagyni. 

- Nem foglaltattunk asztalt, de re-
méltük, lesz helyünk - mondta a mus-
táros sertésszeletre váró Nagy Bálint. 
Asztal- és évfolyamtársával, Balogh 
Erikával azt számolgatta: levessel, fő-
étellel és valami itallal sem fizetnek 
majd 1600-1700 forintnál többet, ami 
nekik megéri. 

- A félárú kedvezmény miatt jöt-
tünk, de amúgy is elmegyünk havonta 

legalább egyszer étterembe. Itt viszont 
még nem jártunk, megkóstoljuk a kí-
nálatot - árulta el a barátaival, Tóth Ju-
dittal, Császár Péterrel és Simor Bálint-
tal érkező Csete Gergely. Idén és tavaly 
sem foglaltattak asztalt, de mindkét-
szer bejutottak valahová. Bár azt 
mondták, fél áron nincs anyagi limit, 
azért ránéztek az étlap jobb oldalára 
is. Amikor megjött a kirendelt csevap, 
jércemell, csirke és báránysült, a mi 
szánkban is összefutott a nyál. 

A JÁRÓKELŐK JÓ ÖTLETNEK TARTOTTÁK A2 ELNEVEZÉST Fotó: Frank Yvette 

• A HÚSZÉVES SRÁC SZERETNE VÉGLEG FÖLÁLLNIA KEREKES S2ÉKBŐL Fotó: Miskolczi Róbert 
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